



FU referat – d. 24. April 2025

Tilstedeværende:	Fraværende:
Eva Mærsk Jonathan Josva Schou Maya Hindsberg	Martin Engelbæk Halling Jacobsen Nickolaj Oksen
SEK: René	

Programpunkter

Programpunkt	Referat
Velkommen og formalia	Eva byder velkommen og er mødeleder. René skriver referat
Opgaver fra sidst	SEK: Indhente tilbud på bogproduktion. - Tilbuddene er indhentet, og vi ender med at gå med Eva's tilbud. SEK: Tilføje Malene Kolle til politiske udvalg og mailen. Da hun sidder som ressource person. - Done Jonathan – sende sin indstilling afsted til bevillingskomiteen under ungdomshuset i Ukraine. (d. 20/3) - Det har vi endt at lade vær med, for ikke at sprede os for tyndt. Jonathan – lave regionsmøde sparring (d. 20/3) - Det er ikke gjort. Rykkes til nye opgaver. Jonathan: - Tale med intern revisor omkring løsning D med kontorleje/Fabrikken - Revisoren har ingen holdning. Så vi vender tilbage til Rollespilsfabrikken. Eva – bilag til politisk ledelse, + bilag til folkeoplysning udvalg (d. 24/3 på kontoret) - Rykket til d. 29 april. Eva - snakker med Susanne (d. 24/3 på kontoret) - Det er gjort, og det var en rigtig god snak. Eva – kontakter internationalt udvalg og ekspert liste. (d. 24/3 på kontoret) - Done Oksen – bilag til punkt om Bifrost i verden. (d. 24/4 på kontoret) - Ikke sket. Rykkes til nye opgaver. Martin – Planlægge punkt fra det ”u”slove udvalg til HOB 2, og indsende det. - Ikke gjort, men får det sendt ind.
Siden sidst	Aktiviteter Afholdt møde i internationalt udvalg. Launchet Sommerskole tilmelding. Launchet Dragonlegion spiller event i Danmark, med Serbien, Spanien, Polen og Estland.



	Møde hos Kulturministeren i morgen om støtte fra kommunerne til frivillige når der håndteres voldsomme personsager. Mødtes med folk fra nordisk film om et nyt Barda, vi får svar i Maj (der pitches i morgen) Vi skal til friluftsrådets generalforsamling på lørdag, Joanthan og Lambda repræsentere regnbuen. Vi har launchet samværsweekend 3.0 i september. Store dele af hovedbestyrelsen har været på Fastaval og været ambassadører. Trykghedsgruppen arbejder på nye dokumenter, som de håber at kunne præsentere udkast til HOB 3. Der er blevet afholdt online valgkommunalaftens event. SEK Afsluttet regnskab for Wonder Studio, en ydelse de tilkøber hos os. Afholdt måneds teambuilding for de ansatte. Afleveret tal til revisoren vedr. DUF-ansøgning, vi har en markant stigning. Deltaget i netværk for generalsekretærer i DUF. Johannes Skjødt afslutter sin praktik her d. 30 april. Projekter Besøgt TRoA,s Syværkstedets projekt, og aftalt videre arbejde med samværspolitik Der er næsten planlagt samværskursus hos Cosplay Aarhus Sendt ansøgning til Spar Nord Fonden Vores fællesprojekt med Videnscenter for handicap, DGI og Spejderne om solsikkesnoren er gået igennem (Hurra) Startet arbejdet med at opbygge foreningshuse i Ribe og Odense. Vi har fået bevilling fra Nat i Naturen, hvor der er 90.000 kr. til aktiviteter som spil i mørket og bålamtaler med politikere. Diverse Vi har hjulpet Fenris's nye kasserer i forståelse af regnskabsmodul og bogføring. Udlånt udstyr til Fastaval Haft Bimlefrost på værksted og til syn. Forpersonskabet har holdt møde med Østerskov skolekreds, om hvordan vi kan oprette et godt samarbejde i fremtiden, f.eks. ved/gennem et efterskov udvalg eller didaktisk fagudvalg.
Optagelse af nye foreninger	Nørdblub Roskilde Der gives credit for det fede navn. Foreningen optages med forbehold om at kontingentet ændres til at følge det vedtaget fra Bifrosts generalforsamling. Feminister i Rustning Forretningsudvalget diskuterer om Bifrost ønsker at have foreninger, som kun optager en bestemt målgruppe. FU konkluderer at alle fællesskaber ikke er for alle, og det er okay at ekskludere nogle, for at skabe et bestemt rum og fællesskab. Forretningsudvalget godkender optagelsen af foreningen.
Status på henvendelser	Grotten vedr. Bifrost Århus Bifrost har modtaget en henvendelse fra Grotten, som klager over uberettiget brug af navn på kommunalt dokument i by-samarbejdet Bifrost Aarhus. Forpersonskabet har undersøgt den konkrete sag, og det viser sig at Aarhus kommune har brugt et dokument, hvor de har fået direkte besked via mail på at dokumentet ikke var klar



	og til offentligt brug, og hvor der ikke var clearret med baglandet (de andre Bifrost lokalforeninger i Aarhus). FU har en drøftelse om hvordan man skal reagere på princip niveau når man laver by-samarbejder eller andre projekter/fællesskaber med Bifrosts navn. FU beslutter at man gerne vil hjælpe med at styrke samarbejde i Bifrost Aarhus, der tænkes pt. på et fællesmøde i Bifrost Aarhus. Maya er lead på processen, og Jonathan er med. Jonathan kontakter Grottens forperson for at give svar på deres henvendelse. Kristian Mouritzen om seminar for læreruddannelsen i Nr. Nissum. Kristian er blevet kontaktet af læreruddannelsen i Nr. Nissum, om han vil komme ned og holde oplæg om det teoretisk i rollespil som metode. Han spørger om han skal tage af sted som sig selv eller som ”Bifroster” FU beslutter at vi er åbne for at han kan tage af sted som Bifroster og synes at det er fedt. Man vil høre Jonathan og Martin fra FU om de kan støtte op om processen, hvis Kristian ønsker det. Jonathan snakker med ham.
Planlægning af HOB 2 – last minute ændringer	Følgende bliver dagsorden for HOB 2. • Bifrostpuljen • Opkvalificering – Hvad betyder at være politiske ledelse – Jonathan og Eva - Opkvalificering af hvad kan man som hovedbestyrelse – Jonathan og Eva • Snak om hvad Bifrost har af ressourcer og hvad gør vi. - René • Behandling af solnedgangsklausulen • Strategi – prioriteret indsatser • Skal Bifrost forholde sig til den nuværende geopolitiske verdenssituation. - Oksen • Oprettelse af folkeoplysningsudvalg – Eva • Siden sidst • Arbejdsblok • Arbejdsplan over hovedbestyrelsens medlemmer. – Jonathan og Eva • Socialt punkt. - Oplæg om solsikkesnorsprojekt
Opdateringer af på politiske alliancer og aftaler	(Tilgår)
Revidering af budgettet 2025	FU orienteres om hvordan budgettet ser ud efter deres seneste beslutninger. Budgettet ser stadig fint ud, og går i samme ånd som det vedtaget. FU godkender det reviderede budget og tager orienteringen til efterretningen.
Planlægning af næste møde række	Forslag til datoer: 5 juni kl. 18 eller 12 juni kl. 18 Og d. 6 august kl. 18 Datoerne stadfæstes med resten af FU online.
Opgaver til næste gang	Oksen – bilag til punkt om Bifrost i verden. (d. 24/4 på kontoret) Martin – Planlægge punkt fra det ”u”slove udvalg til HOB 2, og indsende det.



	Eva - Prik til Line om et udkast til kommissorium for et efterskoleudvalg, kan være klar til hob 3. (sker til Hob 2) Eva – lav bilag til hob 2 (d. 29 april på kontoret) Eva – Besøg Bifrost arrangementet om Knudepunkts arrangører 2027. Jonathan og Maya: Proces for Bifrost Aarhus møde. (d. 13 maj) Jonathan: svar Kristian Mouritzen (d. 27 april) Jonathan – lave regionsmøde sparring, opgaven er påbegyndt. René: Ryk på datoer for FU møder. René: Videresend henvendelse om comic-con til UDDAK. René: send svar til Rollespilsfabrikken. Punkt til næste gang – overblik over politiske alliancer
Evt.	Comic con henvendelse Vi har fået en henvendelse fra Comic con, som kommer til københavn i november i år. FU snakker om at sende henvendelsen videre til UDDAK. (Uddannelses- og aktivitetsudvalget) 2. årig DUF ansøgning FU støtter sekretariatets ide om at køre 2. årig ansøgning i år. Derudover kommer følgende ide med: Sende en mail om DUF ansøgning i ”mellem året” Fortælle hvad der skal bruges det år, men også hvad der skal bruges i ”de store år”, og foreningerne kan bede om sparring til hvordan man ville kunne have disse dokumenter klar og generelt have god foreningspraksis.